
Ekočlanak:               Psi lutaju gradom... 

 

Pas...najbolji čovjekov prijatelj, kažu! Pas nikada ne napušta svoga gospodara! Pas svom gospodaru 
spasao život! Koliko smo puta ovo čuli? Koliko smo se puta uvjerili u istinitost ovih navoda ? 
Nebrojeno puta ! 

Poslednjih mjeseci stanje u mojoj opštini me je natjeralo da se zapitam da li je to istina? Previše je 
pasa lutalica koji u potrazi za hranom lutaju nikšićkim ulicama. Gladni, prljavi, nevakcinisani, 
možda i bijesni. Hm,...Zašto su na ulicama ? Zaziru od ljudi, a i mi od njih, u strahu da bi  mogli 
skočiti na nas, ugristi nas, povrijediti. Ljudi se plaše! Opravdano!  

Zabilježeno je dvadesetak napada ovih pasa na lokalno stanovništvo u prethodnoj godini. “Mene je 
napala i povrijedila keruša novembra prošle godine. Tri mjeseca sam se liječila. Ničim je nijesam 
isprovocirala. kaže V. J. (37). “Ko je odgovoran za ovoliko pasa na našim ulicama? Mislim da je 
lokalna samouprava. Treba hitno napraviti azil za pse ili ih prebaciti u neku opštinu koja već ima 
azil”.  

 

Natjerala sam sebe da istražim ovaj evidentan problem, bez obzira na ogromni strah od njih. 

Početkom februara u Nikšiću je otrovano oko dvadesetak pasa. Laknulo mi je , otac više neće 
morati da dolazi po mene u školu  kako bih bezbjedno došla kući. Laknulo mi je? Da li je? Osjetila 
sam se posramljenom zbog ove misli. I oni su živa bića i  imaju pravo na život.  



Tanja Vuković iz Društva za zaštitu životinja Nikšić kaže da prema njenim saznanjima, ne truju se 
samo psi lutalice, već i psi koji imaju gazde. Početkom februara je u  ul.Alekse Backovića, na 
šetalistu, stradao dalmatinac u sred bijela dana. Njegov gazda B.N. ga je izveo u šetnju, pustio ga da 
se istrči, medjutim to su bili posledjnji sati njegovog života,  veterinar ga nije mogao spasiti. Uzrok 
smrti je najvjerovatnije otrovana hrana koju je pojeo, kaže Tanja Vuković. 

 U Nikšiću se po šetalištima i parkovima prosipa “nepoznati otrov”, a po riječima nekih sugrađana 
to je pesticid Korak. Njime stočari truju vukove. On se u organizamu unosi udisanjem, a pošto je u 
obliku praha, vjetar ga veoma lako raznosi. Naziv je dobio zbog toga što ukoliko životinja dođe u 
kontakt s njim, ne uspije ni korak da napravi, a već je mrtva. I ne samo da predstavlja opasnost za 
životinje, već i za ljude i djecu. Niko od nadležnih organa nije potvrdio da je ovo istina, ali niko  
nije ni demantovao. 

U "Društvu za zaštitu životinja” Opštine Nikšić su ogorčeni ovim postupkom sklanjanja pasa 
lutalica sa ulica, “Psi su otrovani i u mukama izdišu na najrazličitijim mjestima u gradu , a kasnije 
njihova beživotna tijela odnesu ili ne odnesu ljudi zaduženi za čistoću grada” . 

Vlada Crne Gore je tokom 2010. godine donijela Zakon o zaštiti dobrobiti životinja kojim je 
propisano da Vlada , tj. resorno Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja ima obavezu da 
obezbjedi dosljednu primjenu postojećih i izradu novih propisa koji , u skladu sa standardima EU , 
vode računa o zaštiti dobrobiti životinja i , prije svega , o zaštiti zdravlja i života ljudi . 

Zakon o zaštiti dobrobiti životinja u CG postoji , ali se u praksi ne primjenjuje , niti su njim 
propisana i donijeta podzakonska akta koja tretiraju različite životinje, pa time i pse. Zabrinjavajuće 
je što se događaju incidenti , poput masovnog pomora pasa i drugih životinja. 

Nadlezne institucije , inspekcijski organi i tužilastvo nijesu u stanju da ovakve slučajeve 
sankcionišu , dok opštinski i državni organi ne preduzimaju ništa po pitanju njihove prevencije. U 
Komunalnoj policiji tvrde da psi lutalice nisu njihova nadležnost , tj. da su svjesni činjenice da bi 
trebao postojati azil za pse gdje bi se oni mogli vakcinisati , stelilisati , nahraniti , napraviti 
adekvatan dom za njih , ali da nema obaveznog akta koji je tu nadležnost prenio  na njihove organe. 
Opština  takođe po ovom pitanju ćuti i pravda se nedostatkom namjenski opredeljenih sredstava za 
izgradnju sklonista za pse, kao i nepostojanju lokacije za azil .  

Zakon o zaštiti dobrobiti životinja Crne Gore nalagao je svim opštinama da obezbjede skloništa 
najkasnije dvije godine od dana stupanja Zakona na snagu, odnosno do 01.03.2010. god. 

Pošto na teritoriji Opštine Nikšić nije sagrađeno prihvatilište za napuštene životinje , a problem 
napuštenih životinja se "rješava" na najnehumaniji način, masovnim trovanjem i ubijanjem iz 
vatrenog oružja, smatram da bi trebalo pokrenuti peticiju, koja ce služiti kao propratni dokument 
projektu izgradnje prihvatilišta i rješavanju problema pasa i mačaka lutalica. 
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